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Aan de leden van de Tweede Kamer 

t.a.v. de vaste Kamercommissie voor  

Volksgezondheid, Welzijn en Sport 

 

Per e-mail:  

cie.vws@tweedekamer.nl 
 

Datum 

11 januari 2024 

 

Bijlage(n) 

- 

Contactpersoon 

Esmé Wiegman 

Esme.wiegman@valente.nl  

Doorkiesnummer 

06-21703581 

Onderwerp 

Begrotingsbehandeling 24 januari 2024 

Ons kenmerk 

VA24-004 

  

Geachte leden van de Tweede Kamer, 

Op 24 januari 2024 bespreekt u de begroting van het ministerie van VWS voor 2024. Namens de 

leden van Valente wil ik enkele punten onder uw aandacht brengen. Dat betreft achtereenvolgens: 

de indexatie achterstand van centrumgemeenten voor vrouwenopvang en maatschappelijke opvang, 

het gebrek aan informatie over de decentralisatieuitkering ‘Brede aanpak dakloosheid’, de noodzaak 

om te investeren in langdurige geestelijke gezondheidszorg, het verkennen van ‘Wonen Eerst’ in de 
bestedingsdoelstelling van het Europees Sociaal Fonds en de initiatieven van de staatssecretaris van 

VWS voor het ‘European Platform on Combatting Homelessness’. 

Indexatie achterstand centrumgemeenten maatschappelijke en vrouwenopvang (MO en VO) 

In de afgelopen jaren hebben de opvangorganisaties te maken gekregen met een grote stijging van 

prijzen en salarissen. De centrumgemeenten die de Wmo2015 op het gebied van opvang uitvoeren 

en financieren, ontvangen hiervoor nauwelijks compensatie: de decentralisatie uitkeringen voor MO 

en VO zijn al jaren niet verhoogd. Dit in tegenstelling tot de integratie uitkering voor beschermd 

wonen (ook Wmo2015) die jaarlijks wordt geïndexeerd door het Rijk. De middelen voor indexatie 

voor MO en VO worden op een indirecte wijze toegevoegd aan het Gemeentefonds, waardoor ze 

maar zeer beperkt terechtkomen bij de centrumgemeenten. Met de VNG hebben we afgestemd over 

deze kwestie. We vinden dat een eenmalige verhoging met 10% van de decentralisatie uitkering is 

aangewezen. Voor de decentralisatieuitkering MO gaat het om €45 miljoen, voor de 

decentralisatieuitkering VO betreft het circa €22 miljoen. Deze eenmalige compensatie voorkomt dat 

het aantal opvangplaatsen moet worden afgebouwd vanwege gebrek aan geld. Voor 2025 verwacht 

ik een aanpassing van de indexatie methodiek, waardoor het boven geschetste probleem wordt 

opgelost. 

Wilt u de staatssecretaris vragen om deze eenmalige compensatie mogelijk te maken? 
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Onduidelijkheid middelen aanpak dakloosheid 

Terwijl 2024 al is begonnen en de opvangorganisaties overspoeld worden met hulpvragen van 

dakloze mensen, is nog niet bekend hoe de extra ter beschikking gestelde middelen voor de aanpak 

van dakloosheid (€65 miljoen) verdeeld gaan worden over de centrumgemeenten in 2024. 

Wilt u de staatssecretaris vragen per omgaande bericht uit te doen naar de centrumgemeenten voor 

MO welk bedrag zij kunnen verwachten voor de aanpak van dakloosheid in 2024? 

Versterking langdurige geestelijke gezondheidszorg 

In 2023 heeft minister Helder een werkbezoek gebracht aan Amsterdam, naar aanleiding van 

signalen dat steeds meer mensen met een Wlz-ggz indicatie in de daklozenopvang (Wmo) verblijven, 

bij gebrek aan een passend woon-zorg aanbod. In de praktijk blijkt dat er in het hele land een groep 

Wlz cliënten is, die vanwege hun problematiek geen goede plek kunnen vinden in het huidige aanbod 

van de langdurige ggz. Het gevolg hiervan is dat zij dakloos raken en dat de veiligheid van deze 

mensen en hun omgeving in het geding komt. 

Wilt u de minister vragen op welke wijze zij vervolg gaat geven aan acties om een oplossing voor deze 

Wlz cliënten te vinden? 

In 2023 is er een hogere, dan door het ministerie verwachte, instroom van ggz cliënten geweest in de 

Wlz. Hierop hebben alle partijen, die betrokken zijn bij Wlz zorg voor mensen met een ernstige 

psychische aandoening, bestuurlijke afspraken gemaakt om te komen tot passende zorg en 

ondersteuning voor mensen met een psychische aandoening en een langdurige zorgvraag. De 

verwachting is dat het aantal mensen dat maandelijks een Wlz-ggz indicatie krijgt, teruggedrongen 

kan worden. Valente leden vragen zich af of het ministerie van VWS op dit punt een kwantitatieve 

prognose van de instroom heeft gemaakt voor deze groep, gebaseerd op prevalentie, op uitstroom 

uit ggz- en forensische klinieken en op demografische ontwikkelingen. 

Wilt u de minister vragen om een dergelijke prognose aan de Tweede Kamer te doen toekomen? 

‘Wonen Eerst’ in bestedingsdoelstelling Europees Sociaal Fonds (ESF) 

In 2024 start de Europese Commissie met de verkenning onder de lidstaten naar de doelstelling voor 

de toekomstige programmaperiode (2028-2035). Valente vindt het van belang dat Nederland een 

nieuwe doelstelling voor het ESF omarmt, namelijk om tot hervorming en transformatie van opvang 

en beschermd wonen te komen. Diverse EU lidstaten hebben in de huidige programmaperiode deze 

doelstelling opgenomen waardoor meer mogelijkheden zijn gecreëerd voor kwetsbare mensen om 

langdurige ondersteuning in de eigen woning te ontvangen. Een dergelijke mogelijkheid zou het 

Nederlands beleid op het gebied van beschermd wonen (‘Van beschermd wonen naar een 
beschermd thuis’) en het Nationale Actieplan Dakloosheid substantieel kunnen versterken. 

Wilt u de minister en staatssecretaris vragen om hierover in overleg te gaan met de minister van 

Sociale Zaken en Werkgelegenheid (die de coördinerende minister is voor het ESF) en om hierover 

terug te rapporteren aan uw Kamer? 

European Platform on Combatting Homelessness 

Nederland heeft zich door het ondertekenen van de Lissabon Verklaring en deelname aan het 

European Platform on Combatting Homelessness verbonden aan het doel om dakloosheid te 
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bestrijden. Het Platform maakt het mogelijk voor EU lidstaten om kennis op te doen en goede 

praktijken uit te wisselen. Het Platform wordt gevoed door initiatieven van de EU lidstaten. 

Wilt u de staatssecretaris vragen welke stappen Nederland heeft gezet of gaat zetten om tot invulling 

van het werkprogramma van het Platform te komen en op welke wijze stakeholders in Nederland 

daarbij worden betrokken? Heeft de staatssecretaris hierover overleg met de Europese Commssie? 

Mocht u vragen hebben met betrekking tot bovenstaande punten, neem dan contact op met 

ondergetekende. Ik wens u een goed begrotingsdebat toe. 

Met vriendelijke groet, 

 

Esmé Wiegman-van Meppelen Scheppink  

Directeur vereniging Valente    

 

 

 

 


